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Rada Miejska w Brzesku 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Brzesku 

Protokół Nr 1/2024 

Posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Brzesku  

w dniu 20 maja 2024  

Miejsce posiedzenia: Sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Brzesku ul. Bartosza Głowackiego 51- 

posiedzenie wspólne 

Obrady rozpoczęto 20 maja 2024 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:27 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 

2. Piotr Duda 

3. Krystyna Gibała 

4. Zbigniew Łanocha 

5. Daniel Szczupał 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach  

2. Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława Czyżycka – Paryło  

 

Ad.1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Komisji  Gospodarki Komunalnej Ochrony Środowiska Daniel Szczupał otworzył 

posiedzenie komisji, witając uczestników. Na podstawie listy obecności, sprawdził obecność, a  następnie 

stwierdził prawomocność obrad. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 5, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne 

OBECNY (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

NIEOBECNY (0) 
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Ad.2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

Porządek obrad komisji zawarty w zaproszeniu, stanowi załącznik  do protokołu. 

Do porządku obrad zmian nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Barbara Borowiecka zauważyła, iż proponowany porządek 

obrad komisji mimo iż nie wniesiono do niego żadnych uwag winien być odczytany.  

Porządek obrad komisji: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

3. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej   w Brzesku za 2023 rok. 

Wnioskodawca , referuje Dyrektor MOPS w Brzesku 

 a) Sprawozdanie z działalności  MOPS za 2023 r. wraz z potrzebami , sprawozdanie  

z działalności Dziennego Domu "SENIOR+" oraz realizacji  Karty Brzeska Rodzina Trzy Plus"; 

 b) Ocena zasobów pomocy społecznej; 

 c) Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz przedstawienie potrzeb 

związanych z realizacją tych zadań; 

5. Analiza wykorzystania środków budżetowych przez organizacje pozarządowe w 2023 r. oraz 

zapoznanie się z przydziałem dotacji na ich działalność w 2024 r. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski - rozpatrzenie pism, projektów uchwał na sesję, wniosków 

skierowanych do komisji oraz Rady Miejskiej. 

7. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Ad. 3. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 Głosowano w sprawie 

Na  Wiceprzewodniczącego Komisji wybrano Radną Krystynę Gibała. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej   w Brzesku za 2023 rok. 

1. Sprawozdanie z działalności  MOPS za 2023 r. wraz z potrzebami , sprawozdanie z 

działalności Dziennego Domu "SENIOR+" oraz realizacji  Karty Brzeska Rodzina Trzy 

Plus"; 

Sprawozdanie według załączników do protokołu zreferowała  Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława 

Czyżycka – Paryło ; 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Bogusław Babicz – zapytał w sprawie dot. wysokości kosztów opłaty za pobyt w Domu  Pomocy 

Społecznej Mieszkańców Gminy Brzesko. Ze sprawozdania wynika iż te koszty są bardzo wysokie. Jaka jest 

różnica w wysokości dopłat do pobytu w Państwowych DPS , a prywatnej placówce?, bo niejednokrotnie 

rodziny tych podopiecznych nie są w stanie finansowo im pomóc w pokrywaniu tych opłat. 

Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława Czyżycka – Paryło ; 

Odpowiedziała na zapytanie radnego, przedstawiła skąd  się biorą takie wysokie  koszty opłat za pobyt  w 

DPS , jak wygląda procedura  skierowana osoby potrzebującej opieki do takiego ośrodka, jakie są  

potrzebne dokumenty. Gmina jest zobowiązana do pokrycia części brakujących kosztów i musi dopłacić 

brakująca kwotę bo jest do tego zobowiązana ustawowo. W obecnym czasie koszty pobytu w DPS 

państwowym i prywatnym  są porównywalne,  wynoszą około 6 tysięcy złotych.    

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Barbara Borowiecka – poruszyła kwestię  świadczonej 

pomocy przez MOPS dla obywateli Ukrainy. Jaka jest obecnie sytuacja  tych rodzin , czy nadal potrzebują 

wsparcia finansowego?.  Podziękowała za przygotowanie bardzo obszernego sprawozdania.  

Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława Czyżycka – Paryło ; wyjaśniła iż nadal takie wsparcie jest udzielane 

dla Obywateli Ukrainy, ale nie jest to duża skala , głównie pokrywane są koszty  obiadów w szkołach.  

Radny Janusz Filip podjął temat  dopłaty do kosztów pobytu w DPS . Zapytał, czy są w gminie przypadki  

np. przepisania majątku dla Gminy w zamian za opłatę za pobyt w DPS?.  W innych gminach praktykuje się 

takie zasady – wskazał jakich gmin dotyczy.  

Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława Czyżycka – Paryło – odpowiedziała, że brak jest jasnych zapisów 

ustawowych w tym temacie , nie mieliśmy takich przypadków i propozycji.  

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach – wyraził wątpliwość i stwierdził, że absolutnie nie należy 

doprowadzać do takich sytuacji, gdzie na przykładzie sąsiednich gmin można zauważyć jakie mają kłopoty 

z tego tytułu.  

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Barbara Borowiecka – odniosła się do obowiązujących zasad 

umieszczania podopiecznych MOPS w DPS i kwestii majątkowych oraz problemów ze spadkobiercami w 

tym zakresie. Poruszyła również temat dot. planowanych  

z dniem 1 lipca br. podwyżek wynagrodzeń dla pracowników MOPS- ów . 
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Przewodniczący Komisji GKiOS Daniel Szczupał -  poruszył kwestie dot. sprawozdania z posiedzeń Zespołu 

Interdyscyplinarnego  i objęcia pomocą 80 rodzin „Niebieską Kartą”.  Czy w poprzednich latach ta liczba 

Niebieskich Kart była mniejsza ?. 

Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława Czyżycka – Paryło -  odpowiedziała, że liczba 80 kart jest to bardzo  

dużo. Na dzień dzisiejszy jest już wydanych 40 Niebieskich Kart, a nie ma jeszcze połowy roku. Pani Dyrektor 

uzasadniła zasady obejmowania rodzin taka opieką. Stwierdziła, że skala problemu jest bardzo duża , nie 

ma tendencji spadkowej. 

Radny Bogusław Babicz – wyraził zainteresowanie, a zarazem swoje zaniepokojenie spadkiem ilości 

uczestników chętnych i  korzystających z Domu Senior Plus. Czym to jest spowodowane?. 

Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława Czyżycka – Paryło -  odpowiedziała, że część osób korzystających z 

Domu Senior Plus zmarło,  jest duży problem  z rekrutacją nowych osób , ze względu na przyjętą tabelę 

odpłatności za pobyt . Oferta zajęć jest bogata , Seniorzy są bardzo zadowoleni , ale bariera odpłatności za 

pobyt  jest jednym  z pierwszych powodów braku chętnych osób. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Barbara Borowiecka podjęła temat sprawowania opieki przez 

pracowników socjalnych w MOPS nad osobami potrzebującymi tej opieki. Czy zwiększyła się ilość chętnych 

do opieki i jaka jest odpłatność za te usługi.   

W dyskusji z udziałem Dyrektor MOPS odniesiono się do temat sprawowania opieki przez pracowników 

socjalnych w MOPS nad osobami potrzebującymi oraz potrzeby zrewidowania dochodów osób 

uprawnionych do opieki społecznej.  

Treść w/w dyskusji znajduje się w nagraniu przedmiotowej komisji w systemie elektronicznym. 

 

 

 Głosowano w sprawie 

Pozytywnie zaopiniowano Sprawozdanie z działalności MOPS za 2023 r. wraz z potrzebami , sprawozdanie 

z działalności Dziennego Domu "SENIOR+" oraz realizacji  Karty Brzeska Rodzina Trzy Plus"; 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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1. Ocena zasobów pomocy społecznej; 

Sprawozdanie według załączników do protokołu zreferowała  Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława 

Czyżycka – Paryło ; 

Pytań do sprawozdania brak. 

 Głosowano w sprawie 

Pozytywnie zaopiniowano Informację - Ocenę zasobów pomocy społecznej; 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

3.Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz przedstawienie potrzeb 

związanych z realizacją tych zadań; 

Sprawozdanie według załączników do protokołu zreferowała  Dyrektor MOPS w Brzesku Bogusława 

Czyżycka – Paryło ; 

Przewodnicząca Komisji – podsumowali i podziękowali przedstawiony raport Pani Dyrektor MOPS, za 

przygotowanie i złożenie sprawozdań, a także ciężką pracę wszystkich pracowników MOPS. 

 Głosowano w sprawie 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie MOPS z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 

oraz potrzeb związanych z realizacją tych zadań; 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad. 5. Analiza wykorzystania środków budżetowych przez organizacje pozarządowe w 2023 r. oraz 

zapoznanie się z przydziałem dotacji na ich działalność w 2024 r. 

Sprawozdanie zostało przesłane członkom komisji w programie e-Sesja.  

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach - omówił sprawozdanie jw.  

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej komisji w systemie elektronicznym. 

W dyskusji głos zabrali : 

Zbigniew Łanocha ; poprosił o wyjaśnienie dlaczego UKS Jasień otrzymał taką małą kwotę dotacji?. Jaki 

jest klucz przydziału tych środków. 

Bogusław Babicz ; poprosił o wyjaśnienie,  czym zajmuje się  Stowarzyszenie Radość i Fundacja Fuko?; 

Agnieszka Mastalska – Sowa – zapytała, czy o dotację  na działalność  może się zwrócić również 

stowarzyszenie spoza gminy ?; 

Seweryn Kozub zapytał, czy jest określony limit ilości ofert do złożenia?; 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach –  wyjaśnił zasady zgłaszania i zlecania zadań do realizacji. Warunkiem 

jest,  by zadanie było zrealizowane i rozliczone na terenie naszej gminy. Jest wymóg, że 1 klub składa 1 

ofertę. 

Następnie omówił sprawozdanie w zakresie podziału środków budżetowych dla organizacji 
pozarządowych na rok 2024r. w tym z zadań związanych z realizacją  profilaktyki uzależnień. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej  komisji w systemie elektronicznym. 

Przewodniczący Komisji podziękował  za omówienie ww. sprawozdań, zapytał o dodatkowe głosy  
w dyskusji,  a wobec braku poddał pod głosowanie opinię o treści: 

Głosowano w sprawie 

Komisja zapoznała się z informacjami  na temat realizacji programu współpracy Gminy Brzesko z 

organizacjami pozarządowymi  i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie za rok 2023 oraz podziale środków 

budżetowych dla organizacji pozarządowych na rok 2024r. w tym z zadań związanych z realizacją  

profilaktyki uzależnień, i  opiniuje je pozytywnie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 
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ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.6. Sprawy bieżące i wolne wnioski - rozpatrzenie pism, projektów uchwał na sesję, wniosków 

skierowanych do komisji oraz Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Komisji OKiS  Bartłomiej Turlej –  poprosił o podanie wyników przeprowadzonych  

w ostatnim czasie konkursów  na stanowiska Dyrektorów szkół i przedszkoli . 

Radna Barbara Borowiecka poruszyła kwestię dot. sposobu wykorzystywania i przesiadywania w tężni na 

terenie parku wypoczynku Oś. Jagiełły,  przez osoby spożywające alkohol . Osoby te odstraszają swoim 

zachowaniem chętnych, którzy chcą skorzystać z tężni. Zawnioskowała, w imieniu Mieszkańców o częstsze 

piesze patrole policji w tym miejscu.  

Za-ca Burmistrza Grzegorz Brach - przyjął do wiadomości i stosowania wniosek Radnej i zapewnił, że 

zostaną podjęte odpowiednie kroki w celu jego realizacji. O postępie prac  będziemy informować komisję.  

Na tym wspólnie posiedzenie komisji zostało zakończone. 

Następnie Komisja GKOS zapoznała się ze sprawozdaniem na temat zimowego utrzymania dróg 

gminnych na terenie Gminy Brzesko w sezonie zimowym 2023-2024. ( Sprawozdanie Radni otrzymali w 

e-sesji).  

Szczegółowe informacje przekazał komisji Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach oraz Przewodniczący 

Komisji Radny Daniel Szczupał.  

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach zapoznał Komisje z zasadami organizowania przetargu na zimowe 

utrzymanie dróg i chodników. 

Przewodniczący komisji  Daniel Szczupał – przybliżył  jakie obowiązują standardy  odśnieżania , jakie  kroki 

poczyniła Spółka BZK aby miasto było odpowiednio odśnieżone,  oraz jak te prace przebiegały. Przybliżył 

zakres obowiązków Spółki BZK, w związku z powierzeniem spółce realizacji prac związanych  

z odśnieżaniem ulic i chodników w mieście i gminie.  

Radny Piotr Duda  poruszył kwestię braku odśnieżania części ul. Błękitnej w Brzesku. Ulica Błękitna 

rozgałęzia się i często jest nie odśnieżona jedna część , przy której akurat mieszka. Poprosił o zwrócenie 

uwagi na ten problem na przyszłość.  

Radny Zbigniew łanocha podjął temat wielkości środków zabezpieczonych na utrzymanie dróg  

i chodników. Zapytał,  czy jest obowiązek posprzątania dróg po zimie z zalegającego  piasku itp. po 

uszorstnieniu ulic. 
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Radny Bogusław Babicz – zwrócił się z pytaniem, przy ul. Czarnowiejskiej powstały 2 nowe bloki mieszkalne  

jest również wybudowany nowy ładny chodnik, kto jest odpowiedzialny za jego odśnieżanie ?.Czy gmina 

dokłada się do kosztów wykonywanych prac porządkowych na tym chodniku?. 

 Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach – odpowiedział,  za utrzymanie czystości i odśnieżanie wskazanego 

chodnika przy ul. Czarnowiejskiej odpowiedzialny jest developer – przedstawił zapisy ustawowe w tym 

temacie. 

W trakcie dyskusji komisja przeanalizowała wydatki związane z odśnieżaniem, posypywaniem solą oraz 

innymi pracami  związanymi z zapewnieniem bezpieczeństwa i przejezdności dróg oraz chodników  

w okresie zimowym. Omówiono również strategie i plany na nadchodzący sezon zimowy mające na celu 

zmniejszenie kosztów oraz poprawę efektywności  prowadzonych działań.  

 Głosowano w sprawie 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie I na temat zimowego utrzymania dróg gminnych na 

terenie Gminy Brzesko w sezonie zimowym 2023-2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.7. Zamknięcie posiedzenia. 

Na  tym posiedzenie komisji zakończyło się.  

Treść dyskusji znajduje się w nagraniu przedmiotowej komisji w systemie elektronicznym. 

 

Przewodniczący Komisji GKOS 

Rada Miejska w Brzesku 

        (-)Daniel Szczupał  

Przygotowała: Inspektor Marta Kółkowska BRM 

Brzesko, dnia 23 maja 2024 r.  

 


